
Communiqué  Upravnog  odbora
Vijeca za implementaciju mira

 
Na poziv portugalskog Predsjednistva Vijeca Evropske Unije,
Upravni  odbor  Vijeca  za  implementaciju  mira  na  nivou
politickih direktora se 5. maja 2000. godine u Lisabonu sastao
sa visokim predstavnikom za Bosnu i Hercegovinu, Wolfgangom
Petritschem.

U skladu sa ocjenom sefa Misije OSCE-a u Bosni i Hercegovini,
Upravni  odbor  i  Visoki  predstavnik  su  potvrdili  da  su
opstinski izbori odrzani 8. aprila 2000. godine u Bosni i
Hercegovini bili slobodni i pravicni, te da su prosli bez
ikakvih  ozbiljnih  incidenata.  Upravni  odbor  je  analizirao
rezultate opstinskih izbora. Naznaceno je da su oni u nekim
mjestima rezultirali vecim demokratskim pluralizmom, na stetu
vladajucih etnocentricnih stranaka.

Upravni odbor je takodje razmatrao pitanje odrzavanja opstih
izbora  u  jesen  ove  godine,  imajuci  u  vidu  cinjenicu  da
nadlezni organi Bosne i Hercegovine jos uvijek nisu usvojili
izborni zakon. Medjutim, Upravni odbor smatra da bi se opsti
izbori trebali odrzati u jesen ove godine, znajuci da se to
moze uciniti tek nakon dobijanja saglasnosti Stalnog vijeca
OSCE-a u skladu s njegovim mandatom, i u skladu sa privremenim
izbornim pravilima i propisima. Pravila i propisi ce se morati
dopuniti odredbama iz nacrta izbornog zakona, koji je vec
ranije odobren od strane Upravnog odbora.

Upravni odbor je opet sa zaljenjem konstatovao da jos uvijek
nije rijeseno pitanje Vijeca ministara, koje ne funkcionise od
mjeseca februara ove godine. Upravni odbor je misljenja da
zakonodavna tijela snose odgovornost za sadrzaj novog zakona o

https://www.ohr.int/communique-upravnog-odbora-vijeca-za-implementaciju-mira/
https://www.ohr.int/communique-upravnog-odbora-vijeca-za-implementaciju-mira/


Vijecu  ministara  u  vezi  sa  standardima  utvrdjenim  odlukom
Ustavnog  suda.  Ona  su  takodje  odgovorna  za  efikasno
funkcionisanje  Vijeca  ministara  jer  imenuju  i  potvrdjuju
predsjedavajuceg koji treba biti sposoban da ispuni obaveze
koje ta funkcije nosi, i prihvatljiv da zastupa interese svih
gradjana Bosne i Hercegovine.

Specijalni predstavnik generalnog sekretara Ujedinjenih nacija
u Bosni i Hercegovini (UNMIBH) je podnio izvjestaj Upravnom
odboru, u kojem je naglasak stavljen na UNMIBH-ove operacije
nadgledanja i ocjenivanja sistema pravosudja. Upravni odbor je
potvrdio  potrebu  za  daljim  napretkom  sudske  reforme  i
unaprijedjenja  vladavine  zakona.  Strukturalne  i
institucionalne  reforme,  posebno  one  koje  teze  ka  jacanju
nezavisnosti sudova i postivanju sudskih odluka, se moraju
provesti odmah. Upravni odbor uvidja da je za predvidjene
reforme  pravosudja  u  Bosni  i  Hercegovini  neophodno
kontinuirano medjunarodno prisustvo, u cilju nadgledanja rada
domacih  institucija  koje  vrse  izbor  sudija,  i  takodje
pomaganja  u  implementaciji  programa.

Upravni odbor je usvojio preporuke finansijskih eksperata od
9. marta i 18. aprila 2000. godine.


